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1 Inleiding 
 

1.1 Aanleiding 
De gemeente Hilversum is bezig met de ontwikkeling van het Arenapark. Zij wil van het gebied 
graag een levendige, sportieve en groene buurt maken, waar sporten, werken, studeren en wonen 
worden gecombineerd.  
 
Op dit moment werkt de gemeente aan een stedenbouwkundig plan: een voorstel hoe de 
gemeente het gebied wil inrichten. Het plan ligt nog niet vast. Met behulp van een peiling in het 
Burgerpanel Hilversum wil de gemeente onderzoeken wat de inwoners van Hilversum vinden van 
de huidige plannen.  
 
Deze peiling is onderdeel van een breder dialoog- & participatietraject voor het concept 
stedenbouwkundig plan. De resultaten van dit traject worden integraal beschreven in het 
participatieverslag (bijlage bij het stedenbouwkundig plan). 

1.2 Methode 
Voor het onderzoek is het Burgerpanel Hilversum geraadpleegd. Het panel bestaat uit 
2.424 panelleden. Dit zijn inwoners van de gemeente Hilversum die zich hebben aangemeld voor 
deelname aan online onderzoeken van de gemeente. De panelleden zijn via e-mail uitgenodigd 
om deel te nemen aan dit onderzoek. Er is één herinneringsmail gestuurd. Daarnaast heeft de 
gemeente Hilversum door middel van een campagne nog een open link gedeeld naar de 
vragenlijst, zodat alle inwoners en belanghebbenden van Hilversum mee konden doen aan deze 
enquête. De vragenlijst kon worden ingevuld van 24 november tot en met 11 december 2022. 

1.3 Analyse 
Op de kwantitatieve data is een weging toegepast naar leeftijd en gender. Dit betekent dat de 
verhoudingen naar leeftijd en gender zijn teruggebracht naar de werkelijk bestaande 
verhoudingen in de bevolking van Hilversum. Groepen die ondervertegenwoordigd zijn, krijgen 
een groter gewicht, terwijl oververtegenwoordigde groepen een kleiner gewicht krijgen. Op deze 
manier zijn de resultaten representatief voor de gehele gemeente Hilversum, wat betreft deze 
achtergrondkenmerken. Indien de percentages niet optellen tot 100 procent, is dit het gevolg van 
afrondingsverschillen.  

Daarnaast zijn ook een aantal open vragen opgenomen in de enquête. De antwoorden op deze 
vragen vormen kwalitatieve data. Deze data worden niet gekwantificeerd, waardoor ze alleen als 
indicatie moeten worden gezien van de belangrijkste argumenten en antwoorden die inwoners 
geven.  

Alle antwoorden worden gescand en bekeken of, en welke, thema’s vaker terugkomen. Op basis 
daarvan zijn typerende citaten geselecteerd en opgenomen in het rapport. Ook wordt kort 
vermeld welke onderwerpen herhaaldelijk genoemd worden. We spreken in dit kader altijd over 
‘een aantal mensen’ dat iets zegt, of ‘sommige inwoners’ die iets benoemen. Het is belangrijk om 
te vermelden dat het hier vaak gaat om uitspraken van een beperkt aantal respondenten, en dat 
deze uitspraken niet generaliseerbaar zijn. 
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1.4 Respons 
Voor dit onderzoek zijn alle 2.424 panelleden uitgenodigd. Binnen het Burgerpanel hebben 
677 leden de vragenlijst ingevuld, dit is een respons van 28 procent. Dit is voldoende om 
betrouwbare uitspraken te kunnen doen. 

Daarnaast konden inwoners van Hilversum die geen lid zijn van het panel ook meedoen aan het 
onderzoek. De gemeente heeft een open link door middel van een campagne verspreid. De 
vragenlijst is 143 keer via deze link ingevuld. In totaal hebben dus 820 mensen meegedaan aan 
het onderzoek. 

In onderstaande tabellen staat de ongewogen respons uitgesplitst naar wijk en leeftijdsgroep. 

Tabel 1.1: Respons uitgesplitst naar leeftijdsgroep 

Leeftijdsgroep Aantal  % 

16 t/m 34 jaar 70 9% 

35 t/m 49 jaar 345 42% 

50 t/m 64 jaar 194 24% 

65 jaar en ouder 188 23% 

Onbekend  23 3% 

Totaal 820 100% 

 

Tabel 1.2: Respons uitgesplitst naar wijk 

Wijk Aantal  % 

Centrum 89 11% 

Noordwest 62 8% 

Zuid  157 19% 

Zuidoost 181 22% 

Hilversumse Meent 19 2% 

Noordoost 102 12% 

Oost 155 19% 

Zuidwest 47 6% 

Onbekend 9 1% 

Totaal 820 100% 

 

1.5 Leeswijzer 
De basis van het stedenbouwkundig plan bestaat uit zes uitgangspunten. We vroegen de 
inwoners wat zij van deze zes uitgangspunten vonden. De uitgangspunten werden in willekeurige 
volgorde aan de inwoners voorgelegd. In de hoofdstukken 2 t/m 7 worden de bevindingen per 
uitgangspunt gerapporteerd. In het laatste hoofdstuk volgen de algemene resultaten. 
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2 Circulair en duurzaam 
Het eerste uitgangspunt is ‘circulair en duurzaam’. Respondenten kregen de onderstaande 
afbeelding en tekst te zien. 

Afbeelding 2.1: Arenapark als circulair en duurzame wijk 

 

Wij willen de komende jaren veel bouwen in het Arenapark: woningen, kantoren en een 
zwembad. Dit doen wij graag op een manier dat de aarde en mensen daar beter van worden. Om 
dat te bereiken maken wij gebruik van natuurlijke en gerecyclede materialen. Daarnaast proberen 
wij het gebied aan te passen aan het veranderende klimaat, door bijvoorbeeld regenwater op te 
vangen en te gebruiken bij droogte. 

Natuurlijke materialen 
Voor het Arenapark gebruiken wij materialen die niet schadelijk zijn voor de natuur. Denk aan 
hergebruik van materialen en natuurlijke gegroeide materialen zoals hout om mee te bouwen of 
hennep om mee te isoleren. Het doel is om minder CO2 uit te stoten bij de bouw, en om CO2 op te 
slaan in de gebouwen. 

Energie 
De nieuwe gebouwen worden energiezuinig. Ze hebben groene daken en gevels die goed zijn 
geïsoleerd. Ze wekken zo veel mogelijk zelf hun stroom op, bijvoorbeeld door zonnepanelen. En 
ze krijgen warmte en koeling uit de grond, via ‘Warmte Koude Opslag’ (WKO).  

Gebruik 
De gebruikers van het Arenapark werken goed samen. Bijvoorbeeld op het gebied van recycling 
van afval, het kweken van eigen groente voor het bedrijfsrestaurant of door het delen van auto’s. 
Ze wisselen ook stroom en warmte uit via netwerken onder de grond. En samen slaan ze stroom 
op in elektrische (deel)auto’s en batterijen.  
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2.1 Inwoners over uitgangspunt ‘circulair en duurzaam’ 
De meeste inwoners (89%) zijn positief over het uitgangspunt ‘circulair en duurzaam’ voor het 
nieuwe Arenapark. Minder dan 1 op de 10 geeft aan neutraal te zijn. Slechts 3 procent staat 
negatief tegenover dit uitgangspunt. 

Figuur 2.1: Hoe staat u tegenover ‘circulair en duurzaam’ als uitgangspunt voor het nieuwe Arenapark? 

 

Daarnaast vindt ongeveer driekwart de plannen binnen het uitgangspunt ‘circulair en duurzaam’ 
geschikt (zie Figuur 2.2). Deze groep is enthousiast omdat ze het belangrijk vinden om te 
anticiperen op klimaatverandering. Bovendien zien ze nieuwbouw als ideale mogelijkheid om 
duurzame en circulaire initiatieven binnen te realiseren. Wel stellen ze vragen bij de haalbaarheid 
van de huidige – volgens sommigen ambitieuze – plannen.  

 

 

 

 

Een klein aandeel van 4 procent vindt de plannen ongeschikt (zie Figuur 2.2). Zij hebben daar 
verschillende redenen voor. Een aantal respondenten geeft aan dat het bouwen van een (grote) 
nieuwe wijk überhaupt niet duurzaam is. Ook is er volgens sommigen te veel leegstand om dit te 
realiseren. Tot slot zijn ook hier mensen kritisch op de (financiële) haal- en uitvoerbaarheid van 
de huidige plannen. 

 

52% 37% 8% 2% 1%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70% 80% 90% 100%

Zeer positief Positief Neutraal Negatief Zeer negatief

‘Circulair en duurzaam zijn is een must voor de nabije toekomst.’ 

‘Het is nieuwbouw en een vrij groot terrein wat zich leent voor een duurzame en 
leefbare inrichting.’ 

‘Schaalvergroting is per definitie niet 'groen'. Kortom: mooie woorden en nul 
garanties.’ 

‘Begrijpelijke plannen maar is er al doorgerekend of het financieel haalbaar is.’ 
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Figuur 2.2: Hoe geschikt of ongeschikt vindt u de plannen binnen het uitgangspunt ‘circulair en duurzaam’? 

 

Op basis van de gegeven informatie zien 4 op de 10 geen ruimte voor verbetering, iets wat ze 
liever niet willen of wat nog mist op dit onderdeel. Voor een kwart van de inwoners geldt dit wel. 
Zij benoemen onder andere het hergebruik van de reeds bestaande gebouwen en inrichting, en de 
invulling die wordt gegeven aan (elektrische) deelauto’s. Meerdere respondenten merken op dat 
zonnepanelen en groene daken niet goed samen gaan. Ook is er vraag naar een meer concrete 
uitwerking van de plannen. Tot slot geeft ruim een derde aan dit niet te weten of hier geen 
mening over te hebben. 

Figuur 2.3: Ziet u nog ruimte voor verbetering, iets wat u liever niet wil of mist u iets op dit onderdeel? 
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